
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 12 af 5. august 2019 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra René Christensen (DF). 
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Spørgsmål 

I den tidligere skatteministers debatindlæg ”Dansk enegang om bagatelgrænser for Kina-

pakker er ikke vejen frem” fra den 29. marts 2019 fremgår det, at det vil blive for dyrt for 

forbrugerne, hvis man fjerner momsbagatelgrænsen nu. Kan ministeren bekræfte, at Post-

Nord kan anvende det svenske system i Danmark, og at den eneste meromkostning for-

brugerne vil få, hvis Danmark fjerner momsbagatelgrænsen og gør som i Sverige, er 

momsen? 

 

Spørgsmålet har tidligere været stillet som SAU alm. del 444 (folketingsåret 2018-19, 1. 

samling). 

 

Svar 

Jeg har modtaget nedenstående svar fra Transport- og Boligministeriet, som har indhentet 

bidrag fra Post Danmark A/S, hvilket jeg kan henholde mig til:  

 

”I Sverige er der udviklet en løsning, hvor Wish ved indførslen af sine forsendelser til 
Sverige betaler både moms og et gebyr til PostNord Sverige for den toldmæssige håndte-

ring af forsendelserne. Disse udgifter er indeholdt i varens endelige pris, når den svenske 

forbruger betaler for sit køb hos Wish.  

 

Det vil således ikke udelukkende være momsen, der skal tillægges varens pris, men også 

det gebyr som forbrugeren skal betale for den toldmæssige håndtering af forsendelsen.  

 

Det vil ikke være muligt direkte at anvende det svenske system i Danmark, idet der skal 

foretages en række tilpasninger først og fremmest af it-systemer for at kunne anvende 

denne løsning i Danmark.” 
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